# MINISTRY OF EDUCATION OF THE REPUBLIC OF BELARUS BELARUSIAN STATE UNIVERSITY

# FACULTY OF INTERNATIONAL RELATIONS

Department of International Relations

Zeliha Sahin

# Turkey-Israel Relations: Political and Cultural Aspects (1980-2020)

annotation

The qualification «International Relations»

Supervisor: Dzmitry L. Shavialiou,

Associate Professor

Minsk, 2022

#### **THESIS ABSTRACT**

Zeliha Sahin Turkey-Israel Relations: Political and Cultural Aspects (1980-2020)

#### **1. Structure and scope of the research work**

The work consists of a table of contents, summaries, an introduction, three chapters, conclusion and the list of references. The total amount of work is 59 pages, the amount of the author's text is 50 pages. The list of references is of 9 pages and includes 88 positions.

### 2. Keywords

TURKEY-ISRAEL RELATIONS, TURKEY, ISRAEL, CULTURAL DIPLOMACY, MAVI MARMARA, EASTMED.

### 3. Summary

This study describes Turkey-Israel political and cultural relations in 1980-2020. Turkey-Israel relations have been evaluated from a different perspective since the relations between the two countries have been examined in general in terms of their political aspects in the literature. After explaining the events between the mentioned years chronologically with a cause-effect relationship, this study touched on the cultural relations and explained the effect of cultural diplomacy on the two countries' relations. In order to make the study more comprehensive and understandable, economic and tourism relations were also mentioned, and it was concluded that cultural diplomacy exceptionally affected tourism, helped to dissipate the tense atmosphere in the society with cultural activities held in times of crisis, and improved the relations between the two countries positively.

## РЕФЕРАТ МАГИСТЕРСКОЙ РАБОТЫ

Зелиха Шахин Турецко-израильские отношения: политические и культурные аспекты (1980-2020 гг.)

## 1. Структура и объем работы

Работа состоит из оглавления, реферата дипломной работы, введения, трех глав, заключения, списка использованной литературы. Общий объем работы составляет 59 страниц, объем авторского текста 50 страниц. Список использованной литературы занимает 9 страниц и включает 88 позиций.

## 2. Ключевые слова

ТУРЕЦКО-ИЗРАИЛЬСКИЕ ОТНОШЕНИЯ, ТУРЦИЯ, ИЗРАИЛЬ, КУЛЬТУРНАЯ ДИПЛОМАТИЯ, «МАВИ МАРМАРА», «ИСТМЕД».

## 3. Текст реферата

Объект исследования: турецко-израильские отношения (1980-2020 гг.).

*Цель исследования*: выявить особенности турецко-израильских отношений в 1980-2020 гг.

Хронологические рамки: 1980-2020 гг.

Методы исследования. При выполнении работы использованы общенаучные методы (анализ, синтез, индукция, дедукция, сравнение, обобщение, системный и структурный анализ, абстрагирование, конкретизация и критический анализ), специально-исторические методы (историко-функциональный, историко-системный).

Полученные итоги и их новизна. Новизна работы определяется слабой изученностью рассматриваемой темы.

Достоверность материалов и результатов работы. Использованные материалы и результаты дипломной работы являются достоверными. Работа выполнена самостоятельно.

*Рекомендации по использованию результатов работы*. Результаты дипломной работы могут быть использованы для дальнейших исследований.